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Programmatische Aanpak Stikstof (PAS)  -  Hulpvragen bij VLM

De recente gebeurtenissen rond de instandhoudingsdoelstellingen (IHD) hebben een 
grote impact op de landbouwers. Eind september 2014 heeft de overheid zo’n 24.000 
PAS-brieven (Programmatische Aanpak Stikstof) verstuurd om de landbouwers te 
informeren. In deze brieven werd een inschatting van hun bijdrage aan de 
stikstofneerslag op de speciale beschermingszone gegeven. Zo dragen 1420 
veehouderijen tussen de 3 en 50% bij aan de stikstofneerslag op de speciale 
beschermingszone (oranje) en 135 bedrijven dragen meer dan 50% bij (rood). Voor deze 
bedrijven heeft het Europese natuurbeleid concrete gevolgen voor hun bedrijfsvoering en 
toekomstperspectieven.

De getroffen landbouwers konden bij een aantal instanties terecht voor hulp. Zo ook bij 
de VLM (Vlaamse Landmaatschappij). Over deze hulpaanvragen had ik graag enkele 
vragen aan de minister gesteld. 

1. Hoeveel hulpaanvragen kwamen er bij de VLM naar aanleiding van de PAS-brieven of 
het IHD-dossier? Graag een opsplitsing per provincie en per bedrijfstype en per 
maand. 

2. Wat waren de belangrijkste vragen omtrent de PAS-brieven of het IHD dossier? 

3. Hoe heeft de VLM deze hulpaanvragers steun/antwoord geboden? Hoeveel oproepen 
werden doorverwezen en naar wie? 

4. Is er uit de behandeling van deze dossiers beleidsrelevante informatie te halen voor 
de verdere behandelingen van het IHD/PAS-dossier? 
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ANTWOORD 
op vraag nr. 560 van 12 maart 2015
van TINNE ROMBOUTS

1. De VLM ontving 305 vragen. In tabel 1 en 2 in bijlage 1 worden de vragen opgesplitst 
per maand en per provincie. Er werden geen gegevens bijgehouden over het type van 
het landbouwbedrijf.

2-3. De belangrijkste administratieve vragen kwamen van landbouwers die geen brief 
hadden gekregen of die de brief niet terugvonden. De brief werd op eenvoudig 
verzoek opnieuw opgestuurd.  

Daarnaast waren er vragen van landbouwers die een ‘blauwe brief’ hadden 
gekregen, meer bepaald wat de oorzaak daarvan kon zijn. Via de aangiftedatabank 
van de mestbank kon de oorzaak meestal worden achterhaald. Het betrof starters, 
nieuwe overnames, stopzettingen, verzuimers of bedrijven met onbekende xy-
coördinaten van de stal.  

De rode landbouwbedrijven hadden vragen over: 
 de mogelijke toekomst van hun bedrijf in combinatie met de geplande, in 

uitvoering zijnde, of recent uitgevoerde investeringen en daarmee verband 
houdende geplande, lopende of recent verkregen bouw- en milieuvergunningen;

 het concept van zoekzones, de inkrimping ervan en de implicaties voor hun 
bedrijf;

 de mogelijkheden voor herstructurering.

Slechts sporadisch werd doorverwezen naar andere instanties. Daarvan werden 
geen cijfers bijgehouden.

Met de rode bedrijven werd een afspraak gemaakt voor een bedrijfsbezoek (rode 
bedrijven die de VLM zelf niet contacteerden, werden door de VLM gecontacteerd 
om desgewenst een afspraak te maken voor een bedrijfsbezoek). Indien tijdens dit 
bedrijfsbezoek niet direct kon geantwoord worden op een vraag, werd verder 
navraag gedaan en werd het antwoord later bezorgd. 

4. De bedrijfsbezoeken zijn een eerste stap in de verdere begeleiding van de rode 
bedrijven. De informatie kan gebruikt worden bij het zoeken naar specifieke 
oplossingen op het vlak van herstructurering of bij het voor de rode 
landbouwbedrijven zo gunstig mogelijk plaatsen van de te realiseren habitat doelen, 
rekening houdend met de mogelijkheden die voorhanden zijn.

BIJLAGE

Vragen opgesplitst per maand en per provincie


